

VOLUME 1 • NUMBER 2



CANADIAN JOURNAL OF PHILOSOPHY

PUBLISHED BY THE CANADIAN ASSOCIATION FOR PUBLISHING IN PHILOSOPHY

DISPOSITIONS AND OCCURRENCES	125
William P. Alston	
BERKELEY AND THE PERCEPTION OF IDEAS	155
Douglas Odegard	
REASONS FOR ACTION	173
James Rachels	
PREDICATES AND PROJECTIBILITY	189
Michael H. Kelley	
PROMISING, EXPECTING AND UTILITY	207
Jan Narveson	
ANOTHER PERSPECTIVE ON THE SPECKLED HEN	235
David M. Johnson	
OMNIPOTENCE	245
Julian Wolfe	
IFS AND CANS - I	249
D. F. Pears	

DECEMBER, 1971

CANADIAN JOURNAL OF PHILOSOPHY

Editors

JOHN KING-FARLOW, University of Alberta
KAI NIELSEN, University of Calgary
TERENCE PENELHUM, University of Calgary
WILLIAM W. ROZEBOOM, University of Alberta
C. G. MORGAN, University of Alberta, Executive Secretary
ROGER A. SHINER, University of Alberta, Managing Editor

The **Canadian Journal of Philosophy** is published by the Canadian Association for Publishing in Philosophy. Its purpose is the publication in Canada of philosophical work of high quality, in English or in French, and in any field of philosophy.

Manuscripts should be sent to Executive Secretary, at the Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada.

Subscriptions are \$10.00 per volume (four issues) for individuals and \$12.00 per volume for institutions. Individual issues are not sold separately. Subscriptions should be sent to the Managing Editor, at the Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada.

Advertising correspondence should be sent to the Managing Editor.

Le **Canadian Journal of Philosophy** est publié par la Canadian Association for Publishing in Philosophy. Ce revue tend à promouvoir au Canada la publication d'articles philosophiques de qualité supérieure, rédigés en français ou en anglais.

Les manuscrits doivent être adressés à: Executive Secretary, Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada.

Le tarif de l'abonnement individuel pour une série de 4 publications est de \$10.00. L'abonnement est de \$12.00 pour les institutions. On ne vend pas les numéros séparément. Les frais de l'abonnement doivent être versés à l'adresse suivante: Managing Editor, Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada. Toute correspondance regardant la publicité doit être envoyée au même endroit.

Note

The **Canadian Journal of Philosophy**, as the second wholly philosophical journal to be produced in Canada, is an independent publication. **Dialogue** has, since 1962, been the official journal of the Canadian Philosophical Association.

Depuis 1962, **Dialogue** est la revue officielle de l'Association Canadienne de Philosophie. Le **Canadian Journal of Philosophy** est une publication indépendante qui constitue la deuxième revue canadienne entièrement consacrée à la philosophie.

VOLUME 1 • NUMBER 2



CANADIAN JOURNAL OF PHILOSOPHY

PUBLISHED BY THE CANADIAN ASSOCIATION FOR PUBLISHING IN PHILOSOPHY

DISPOSITIONS AND OCCURRENCES	125
William P. Alston	
BERKELEY AND THE PERCEPTION OF IDEAS	155
Douglas Odegard	
REASONS FOR ACTION	173
James Rachels	
PREDICATES AND PROJECTIBILITY	189
Michael H. Kelley	
PROMISING, EXPECTING AND UTILITY	207
Jan Narveson	
ANOTHER PERSPECTIVE ON THE SPECKLED HEN	235
David M. Johnson	
OMNIPOTENCE	245
Julian Wolfe	
IFS AND CANS - I	249
D. F. Pears	

DECEMBER, 1971